



FOR IMMEDIATE RELEASE

Canadian Memorial Chiropractic College and the Institut Franco-Européen de Chiropraxie Sign a Memorandum of Understanding to Collaborate in Research and Education Activities

Toronto, ON, Canada, Ivry sur Seine et Toulouse, France, January 23, 2019: Canadian Memorial Chiropractic College (CMCC) has signed an official Memorandum of Understanding (MOU) with the Institut Franco- Européen de Chiropraxie (IFEC) that formalizes a five-year partnership among the two institutions to collaborate on research, develop joint courses and exchange staff for teaching and research.

“This agreement provides extraordinary opportunities for research collaboration, in particular with the Force-Sensing Table Technology (FSTT®) and the CMCC-UOIT Centre for Disability Prevention and Rehabilitation. CMCC and IFEC have a history of collaboration and now, through this agreement, we reinforce that relationship and foresee exchanging/training graduate students, sharing of faculty through adjunct appointments, and potentially sharing of curricular content,” commented CMCC President Dr. David Wickes.

The scope of the MOU includes research collaboration and joint publications of scientific papers, joint applications for research funding, adjunct appointments and exchange for senior researchers in addition to the exchange of faculty and development of joint courses that will meet the curricular needs of both institutions. The partners will work collaboratively towards these objectives and others, drawing on resources from within their institutions to support the overall goals of the agreement.

Dr. Olivier Lanlo, Directeur Générale of IFEC is excited about the potential that this memorandum holds. “CMCC is a model for the majority of the chiropractic colleges worldwide. IFEC’s staff members have enjoyed a beneficial history of collaboration with their CMCC colleagues. This MOU is a step forward to expand and diversify our collaboration within a formal framework, recognizing that sharing good practice both in patient care and education is vital as increasing the quality of the services offered to our communities and our students can’t be done without

strong collaborations. Both institutions share a strong commitment to advancing chiropractic research and evidence-based study. Through the MOU, we will increase opportunities for first-class research as well as student and faculty exchange.”

The MOU is also intended to create new opportunities for graduate and undergraduate student mobility, such as articulation agreements, pathways, internships, and fellowships. Dr. Silvano Mior, CMCC’s Director, Research Partnerships and Health Policy led the CMCC team in finalizing the Memorandum.

“Agreements such as this are vital to enable our shared pursuit of new research agendas to inform patient care. We look forward to advancing international collaboration within research and education and in providing new and exciting opportunities for graduate students who may soon work with counterparts in France in towards a common goal,” added Mior.

About CMCC

The Canadian Memorial Chiropractic College is recognised for creating leaders in spinal health. With graduates practicing in 37 countries and faculty who are leaders in their fields, CMCC delivers world class chiropractic education, research, and patient care. The campus features modern teaching and laboratory space, including new simulation and biomechanics laboratories, and is extended across Toronto through its network of community based interprofessional clinics that serve diverse patient populations. CMCC offers a four-year undergraduate program leading to a Doctor of Chiropractic Degree. This degree program is offered under the written consent of Ontario’s Minister of Training, Colleges and Universities for the period from 24/3/11 to 24/3/21. For more information, visit www.cmcc.ca or follow us on [Twitter](#) and [Facebook](#) and [Linkedin](#).

About IFEC

IFEC provides a chiropractic Master’s-level diploma recognised by the French Ministries of Health and Higher Education. IFEC is also accredited by the ECCE (European Council on Chiropractic Education). The students receive a five years of full-time training of 300 ECTS credits. The clinical training takes place in two exclusive Chiropractic clinics. In addition, the college developed the first chiropractic consultation in a French University hospital. This multidisciplinary clinical setting is a real asset for IFEC’s student training. In accordance with its strong research ethos IFEC developed a research team of 16 researchers and numerous collaboration with national and international universities. For more information visit www.ifec.net or follow us on [Facebook](#)

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

Le *Canadian Memorial Chiropractic College* et l'Institut franco-européen de Chiropraxie signent un protocole d'accord afin de collaborer à des activités de recherche et d'enseignement

Toronto, ON, Canada, Ivry sur Seine et Toulouse, France. Le 23 janvier 2019 - Toronto, ON: Le *Canadian Memorial Chiropractic College* (CMCC) a signé un protocole d'entente avec l'Institut Français-Européen de Chiropraxie (IFEC) qui officialise un partenariat effectif depuis cinq ans entre les deux institutions afin de permettre des collaborations scientifiques, développer des cours communs et encourager la mobilité du personnel d'enseignement et de recherche.

« Cet accord offre des possibilités extraordinaires de collaboration en matière de recherche, en particulier avec la technologie FSTT® (*Force-Sensing Table Technology*) et le Centre CMCC-UOIT de prévention et de réadaptation des personnes handicapées. Le CMCC et l'IFEC entretiennent des liens de collaboration et, grâce à cet accord, nous renforçons cette relation et prévoyons l'échange/formation d'étudiants diplômés, le partage du corps professoral par le biais de nominations et potentiellement le contenu du programme », a commenté le président du CMCC, David Wickes.

Le protocole d'accord comprend la collaboration en matière de recherche, la publication conjointe d'articles scientifiques, des demandes communes de financement de projets scientifiques, des échanges de chercheurs expérimentés, ainsi que de professeurs mais également et la mise en place de cours répondant aux besoins des deux institutions en matière de programmes de formation. Les partenaires travailleront en collaboration, en utilisant les ressources de leurs institutions pour soutenir les objectifs généraux de l'accord.

Olivier Lanlo, Directeur général de l'IFEC, est enthousiasmé par le potentiel de cet accord. « Le CMCC est un modèle pour la majorité des collèges chiropratiques dans le monde. Les collaborateurs de l'IFEC jouissent depuis longtemps d'une relation fructueuse avec leurs collègues du CMCC. Ce protocole constitue un pas en avant pour élargir et diversifier notre collaboration dans un cadre formel. Il est essentiel de partager les bonnes pratiques tant en matière de soins proposés aux patients que d'éducation délivrée à nos étudiants. Il est impossible d'améliorer la qualité des services offerts à nos communautés et à nos étudiants sans collaborations fortes. Les deux institutions partagent un engagement indéniable pour faire progresser la recherche chiropratique et offrir une formation fondée sur les données scientifiques disponibles. Grâce à cet accord, nous augmenterons les possibilités d'effectuer des recherches de premier plan, ainsi que les échanges d'étudiants et de professeurs. »

Le protocole permet également de créer de nouvelles possibilités de mobilité pour les étudiants avant ou après l'obtention de leur diplôme, tels que les stages, les spécialisations ou l'obtention

de bourses. Le Docteur Silvano Mior, Directeur des collaborations scientifiques et politiques de santé du CMCC, a dirigé l'équipe en charge de finaliser cette collaboration.

« De tels accords sont vitaux pour permettre de nouveaux programmes communs de recherche appliqué aux soins des patients. Nous sommes impatients de faire progresser la collaboration internationale dans ce domaine et celui de l'enseignement. Nous souhaitons également fournir de nouvelles opportunités intéressantes aux étudiants diplômés leur permettant de travailler prochainement avec leurs homologues français dans la cadre d'objectifs communs aux deux institutions », a ajouté le Dr Mior.

À propos du CMCC

Le *Canadian Memorial Chiropractic College* est reconnu pour former des leaders dans la prise en charge des affections communes de la colonne vertébrale. Avec des diplômés qui exercent dans 37 pays et des professeurs qui sont des leaders dans leurs domaines, le CMCC dispense éducation, recherche et soins chiropratiques de réputation internationale. Le campus offre un des espaces d'enseignement et de travaux dirigés modernes, y compris de nouveaux laboratoires de simulation et de biomécanique. Le campus s'étend à l'ensemble de Toronto grâce à son réseau de cliniques interprofessionnelles communautaires qui desservent une large variété de populations et de patients. Le CMCC offre un programme de premier cycle de quatre ans menant à un doctorat en chiropratique. Ce programme est sous l'autorité du ministre de la Formation et des Collèges et Universités de l'Ontario et approuvé pour la période allant du 24/3/11 au 24/3/21. Pour plus d'informations, visitez www.cmcc.ca ou suivez-nous sur [Twitter](#), [Facebook](#) et [Linkedin](#).

À propos de l'IFEC

L'IFEC délivre un diplôme de chiropracteur de niveau Master reconnu par les ministères français de la Santé et de l'Enseignement supérieur. L'IFEC est également accrédité par l'ECCE (*European Council on Chiropractic Education*). Les étudiants reçoivent une formation à temps plein de 300 crédits ECTS sur cinq ans. La formation clinique a lieu dans deux cliniques chiropratiques. En outre, le collège a mis en place la première consultation en chiropratique dans un hôpital universitaire français. Ce cadre clinique multidisciplinaire est un réel atout pour la formation des étudiants de l'IFEC. Conformément à sa culture de recherche, l'IFEC a mis en place une équipe de recherche de 16 chercheurs ainsi que de nombreuses collaborations avec des universités nationales et internationales. Pour plus d'informations, rendez-vous sur www.ifec.net ou suivez-nous sur [Facebook](#).

Media Contacts:

Mara Bartolucci
AVP, Institutional Advancement and Communications
Canadian Memorial Chiropractic College
+1 416.482.2340 ext. 274
Cell: +1 647.680.3759
mbartolucci@cmcc.ca

Olivier Lanlo
Directeur Général
Institut Franco-Européen de Chiropraxie
Phone: +33 5 61 16 23 10
Cell: +33 6 12 72 36 26
olanlo@ifec.net

